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Europarlamentarka Dubravka Šuica u petak, 16. lipnja, posjetila je Varaţdin gdje joj 

je domaćin bio saborski zastupnik i predsjednik Ţupanijske organizacije HDZ-a 

Anđelko Stričak. 

 

Šuica je posjetila gradsku tvrtku Parkovi, s učenicima Druge gimnazije bila na 

promociji filma koji su snimili u međunarodnom projektu te posjetila Prvu gimnaziju, a 

potom sa Stričakom pred novinarima i članovima HDZ-a govorila o Hrvatskoj u 

Europskoj uniji i radu Europskog parlamenta. 

 

 

 

Najprije je Stričak naglasio kako je opće mišljenje da su HDZ-ovi EU zastupnici 

najaktivniji i najčešće su na terenu tj. među građanima. Podsjetio je prisutne i da 

gđa. Šuica ima svoju asistenticu u varaţdinskom uredu tako da je jako dobro 



upoznata s događanjima u Varaţdinskoj ţupaniji i na sjeveru Hrvatske. Izjavio je da 

su najveći i najbitniji savezi NATO i Europska unija te da Hrvatska mora biti ponosna 

što je njihova članica. O tome kako i koliko ćemo iskoristiti ta članstva ovisi o nama 

samima. Zbog opće situacije u svijetu i neizvjesnosti što donosi sutra zagovarati 

izlazak iz EU i NATO saveza bilo bi za našu domovinu pogubno. Oni koji to rade ne 

ţele našim građanima ništa dobro. Naglasio je i da danas trebamo biti fokusirani na 

korištenje EU fondova, jer da nema njih u Varaţdinskoj ţupaniji danas ne bi bilo 

investicija od 1,5 milijardi kuna od čega oko tri četvrtine dolazi iz EU fondova. 

 

 

 

Šuica se kratko osvrnula na obilazak Varaţdina i izjavila da je ostala impresionirana 

posjetom školama. Pohvalila je europske projektne aktivnosti Druge gimnazije, a 

Prva gimnazija ju je oborila s nogu i kazala je da nije znala da postoji tako 

organizirana škola u Hrvatskoj. Pohvalila je i rad Parkova, posebice uređenost grada. 

Obraćajući se novinarima i članovima HDZ-a rekla je da se danas vrlo teško 

identificiramo s Europom i da naţalost postoje sulude ideje izlaska. Kaţe da moramo 

biti svjesni kolike benefite moţemo imati i imamo od ulaska u Europsku uniju i da 



danas svakako nije tema da razmišljamo o izlasku, već o ulasku u „schengenski 

prostor“ i eurozonu. Jedna od vaţnijih tema su i klimatske promjene koje stvaraju 

velike probleme čovječanstvu. Spomenuvši migrantski val, kazala je da je bitno za 

Hrvatsku da se na vrijeme osigura zbog velike granice koja je većim dijelom prema 

zemljama izvan EU-a. 

 

„Takvu granicu teško je sam čuvati i zbog toga trebamo veća sredstva, veću pomoć 

iz Europske unije odnosno trebamo Schengen. Na našim vanjskim granicama ne 

čuvamo samo Hrvatsku, već čuvamo granicu Europske unije. Iako se značajna 

sredstva, gotovo 6 milijardi eura, daju Turskoj da čuvaju migrante u kampovima, 

otvara se ponovno ruta koja bi predstavljala veliki problem za Hrvatsku. Jedna od 

novih ideja, austrijskog premijera, je da Albanija postane novi hotspot za migrante. 

Europa je suočena s izazovima kao i mi te na to moramo znati reagirati“, rekla je 

Šuica. 

 

 

 



Europaplamentarka je najavila skoru konferenciju u povodu pet godina članstva 

Hrvatske u EU. 

 

„Ima pesimističkih tonova oko našeg članstva, ali pravi rezultati će se tek osjetiti u 

idućih pet godina članstva“, kazala je Šuica i dodala da Pelješki most, koji će 

povezati hrvatski, i europski, teritorij, ne bismo mogli sami izgraditi. 

 

Odgovarajući na novinarsko pitanje kazala je kako smatra da kod ulaska Srbije u EU 

treba postaviti pitanje povratka arhivske građe, dokumentacije i informacija o 

hrvatskim građanima za kojima se traga. Na pitanje o slobodnom kretanju u 

Europskoj uniji i odlascima iz Hrvatske rekla je da se u drugim zemljama moţe 

stjecati iskustvo i učiti, ali da će se mladi koji su otišli, vratiti u svoju zemlju. 

 

 



 


